
ACTA

Expedient núm. Òrgan col·legiat

PL/2024/12 EL PLE

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria:

Ordinària

Data i hora:

31 / d’octubre / 2024

Durada:

Des de les 9:00 fins a les 14:58

Lloc:

Sala de Plens

Presidida per:

VICENTE ROIG TUR

Secretària:

MARÍA DOMINGO GARCÍA

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Núm. d'identificació Nom i Cognoms Assisteix

***5933** Araceli Colomar Costilla SÍ

***6013** Cristina Ribas Ribas SÍ

***5145** Felicia Bocu Cus SÍ

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal SÍ

***4827** Josep Antoni Prats Serra SÍ

***4514** Josep Guasch Roig SÍ

***4111** Juan Cardona Tur SÍ

***5503** María Lourdes Marí Tur SÍ

***5010** María Catalina Serra Sala SÍ

***5638** María Isabel Castellar Carayol SÍ

***5497** María José Ríos Mora SÍ

***4817** María Nieves Bonet Ribas SÍ C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

FA
ZN

SX
7H

PT
7C

54
Q

A2
XG

AY
E9

3 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

an
tjo

se
p.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

 d
e 

25
 



***6616** María Presentación Ortíz Far SÍ

***4059** María Ángeles Marí Suñer SÍ

***5691** Mónica Fernández Campos SÍ

***5680** Pilar Ribas Torres SÍ

***6167** Raquel Ripoll Ramón SÍ

***4414** Vicente Juan Torres Ribas SÍ

***5530** Vicente Roig Tur SÍ

***5461** Vicent Ribas Marí SÍ

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas SÍ

Abans d’iniciar el Ple i, a proposta de tots els portaveus dels grups polítics, es fa un minut de 

silenci, mostrant la solidaritat amb els damnificats de la catàstrofe provocada per la DANA a 

València i altres comunitats. 

S’acorda suspendre totes les activitats programades des del dia 31 d’octubre fins al 02 de 

novembre, davant la declaració de tres dies de dol oficial decretat pel Govern d’Espanya, la 

qual cosa es farà pública als mitjans de comunicació i xarxes socials. 

Es farà una crida per fer recollida de material. El punt de recollida, segons manifesta 

l’Alcalde, serà la Policia Local de Sant Antoni.

Una vegada verificada per la Secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la 

sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del di

A) PART RESOLUTIVA

1 - Aprovació de les actes de les sessions anteriors. Acta Ple Ordinari 10/24, de 26 de 

setembre i Acta Ple Extraordinari 11/24, de 17 d'octubre.

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Acta Ple ordinari de 26 de setembre de 2024

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a la 

redacció de l’acta de la sessió ordinària de 26 de setembre de 2024, l’alcalde la declara 

aprovada.

Acta Ple extraordinari de 17 d’octubre de 2024

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a la 

redacció de l’acta de la sessió extraordinària de 17 d’octubre de 2024, l’alcalde la declara 

aprovada.

Aquest punt es pot consultar al següent enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=1
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2 - Expedient 6611/2024. Revisió preus del contracte concessió serveis per a la gestió 

del servei públic d'enllumenat públic exterior de l'Ajuntament de Sant Josep de sa 

Talaia, per a l'any 2024.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 13, En contra: 0, Abstencions: 8, Absents: 0

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació,  per 13 vots a favor (10 del  PP,  2 de VOX i  1 d’Unides 

PODEM) i 8 abstencions (7 del PSOE i 1 d’ARA EIVISSA), és a dir per majoria absoluta del 

nombre legal de membre de la corporació, s’ACORDA:

1.- Fixar la retribució revisada, de conformitat amb la documentació justificativa presentada, 

en la quantitat de 475.962,60 €, més 99.952,15 € que correspon a l’IVA al 21%, el que fa un 

total de 575.914,75 amb efectes del dia 01/11/23 segons el següent detall:

PREU REVISAT IMPORT ANUAL IVA (€) IMPORT ANUAL

SENSE IVA TOTAL (€)

PRESTACIÓ P1 119.302.86 25.053,60 144.356,46

PRESTACIÓ P2, P3 205.659,74 43.188,55 248.848,29

PRESTACIÓ P4 111.000,00 23.310,00 134.310,00

PRESTACIÓ P5 40.000,00 8.400,00 48.400,00

TOTAL ANUAL 475.962,60 99.952,15 575.844,75

2.- Comunicar aquest acord al contractista, a fi que procedeixi a facturar la quantitat mensual 

revisada  a partir del mes següent al de la data d’aprovació de la present revisió, així com a 

emetre una factura d’abonament/regularització per als  mesos facturats a partir  de l’1  de 

novembre de 2023.

En el  debat  i  han intervengut,  la  Sra.  Bonet,  del  PP;  la  Sra.  Ribas,  del  PSOE;  la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=2

3 - Expedient 10261/2024. Aprovació inicial del Pla local d’emergències per incendis 

forestals del municipi de Sant Josep de sa Talaia

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Ordenació i Planificació.
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Sotmesa la proposta a votació, per 21 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 2 de VOX, 1 

d’ARA  EIVISSA  i  1  d’UNIDES  PODEM),  és  a  dir  per  unanimitat  dels  regidors  de  la 

corporació, s’ACORDA:

PRIMER.- Aprovar inicialment el Pla local d’emergències per incendis forestals del municipi 

de Sant Josep de sa Talaia.

SEGON.- Remetre el pla a la Direcció general d’emergències i el Servei de gestió forestal 

del Govern de les Illes Balears per a la seva revisió.

En el debat i han intervengut, la Sra. Bocú, del PP; la Sr. Guasch, del PSOE; la Sra. Ripoll, 

de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=3

4 - Expedient 10814/2024. Actuacions preparatòries de l'expedient de contractació 

dels serveis de recollida de residus, neteja viària, neteja del litoral i gestió de la 

posidònia.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 14, En contra: 0, Abstencions: 7, Absents: 0

Vist  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  esta  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 14 vots a favor (10 del PP, 2 de VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 

1 d’UNIDES PODEM) i 7 abstencions del PSOE, és a dir per majoria absoluta del nombre 

legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

PRIMER. Incoar les actuacions preparatòries de l’expedient de contractació dels serveis de 

recollida de residus, neteja viària, neteja de litoral i gestió de posidònia del municipi de Sant 

Josep de sa Talaia conforme al que disposa l'art. 116.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, 

de contractes del sector públic.

SEGON. Obrir la convocatòria oberta d'un estudi preliminar de mercat en relació amb els 

serveis de recollida de residus, neteja viària, neteja de litoral i gestió de posidònia i dirigir  

consultes als operadors econòmics que hi  estiguessin actius amb la finalitat  de preparar 

correctament la licitació i informar els esmentats operadors econòmics, en relació amb:

-     Solucions tecnològiques sobre recollida i transport de residus

-     Solucions tecnològiques sobre neteja viària

-     Solucions tecnològiques sobre neteja del litoral

-     Solucions tecnològiques sobre gestió de la posidònia
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-     Solucions tecnològiques sobre plataformes de control del contracte

Especialment en relació al compliment dels objectius de la Llei de residus i la implantació del 

principi de pagament per generació.

Tot això als efectes de preparar correctament la licitació i garantir un procés competitiu, de 

forma objectiva,  transparent i  oberta per tal d’aconseguir  una relació contractual amb un 

grau de cost-qualitat.

TERCER. Sol·licitar,  a  l'empara  del  que  disposa  l'art.  9  i  concordants  del  Reial  Decret 

55/2017,  de  3  de  febrer,  pel  qual  es  desenvolupa  la  Llei  2/2015,  de  30  de  març,  de 

desindexació de l'economia espanyola, per tal de fixar els plecs que regeixin la licitació del 

contracte la revisió periòdica i predeterminada de preus aplicable, l'estructura de costos del 

servei als següents operadors econòmics del sector:

·         ACCIONA SERVICE SL

·         FCC MEDI AMBIENT SAU

·         HERBUSA SA

·         PREZERO ESPANYA SA

·         VALORITZASERVEIS MEDIAMBIENTALS,SA

QUART. Traslladar del present acord als interessats, i remetre el present acord als serveis 

tècnics i econòmics de l'Ajuntament.

CINQUÈ. Publicar al perfil de contractant, ubicat a la plataforma de contractació pública, per 

tal de garantir la màxima participació i concurrència l'objecte de la consulta, la data d'inici, la 

durada, el sector al qual serà dirigida i els efectes de la consulta. Tota la informació que 

faciliti l'òrgan de contractació, així com els resultats obtinguts seran públics i es publicaran 

en una futura licitació.

En  el  debat  i  han  intervengut,  la  Sra.  Bocú,  del  PP;  la  Sra.  Ribas,  del  PSOE;  la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=4

5 - Expedient 10850/2024. Inici de l'expedient de pròrroga del contracte dels serveis 

de recollida de residus, neteja viària, neteja del litoral i gestió de la posidònia

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 14, En contra: 0, Abstencions: 7, Absents: 0

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  esta  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes. C
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Sotmesa la proposta a votació, per 14 vots a favor (10 del PP, 2 de VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 

1 d’UNIDES PODEM) i 7 abstencions del PSOE, és a dir per majoria absoluta del nombre 

legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

PRIMER.  INICIAR  l'expedient  de  pròrroga  del  contracte de  Serveis  de  recollida  de 

residus, neteja viària, neteja de litoral i gestió de posidònia del municipi de Sant Josep de sa 

Talaia,  per  un període de 2 anys,  des  del  30 d'abril  del  2025 al  30  d'abril  del  2027,  a 

l'empara de la clàusula 11 del plec de clàusules administratives del contracte, on es preveu 

en termes generals la possibilitat d’establir la pròrroga del contracte amb caràcter obligatori 

per  al  contractista  sempre  que  el  seu  preavís  es  produeixi  almenys  amb  tres  mesos 

d’antelació a la finalització del termini de durada del contracte i mantenint les condicions 

previstes al Programa anual 2024, considerant que les despeses de manteniment no podran 

incrementar-se en un percentatge superior al 10% del cost de les mateixes.

SEGON.  Notificar  aquest  acord a l'empresa contractista i  requerir-li  la  presentació de la 

declaració responsable conforme les seves circumstàncies no han canviat en relació amb la 

seva capacitat  i  solvència  i  mitjançant  la  qual  es  compromet  a executar  la  pròrroga de 

conformitat amb allò previst als plecs.

TERCER. Encarregar  la  configuració  del  Programa  2025  considerant  la  pròrroga  del 

contracte, donant trasllat a Intervenció i Tresoreria als efectes pressupostaris, comptables i 

altres que siguin oportuns, així com al responsable del contracte esmentat.

En  el  debat  i  han  intervengut,  la  Sra.  Bocú,  del  PP;  la  Sra.  Ribas,  del  PSOE;  la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=5

6 - Expedient 10997/2024. Expedient de modificació de crèdits 09/24, de suplements 

de crèdit finançats amb càrrec al RLT.

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 10, En contra: 9, Abstencions: 2, Absents: 0

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 10 vots a favor (del PP), 9 vots en contra (7 del PSOE, 1 

d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM) i 2 abstencions (de VOX), és a dir, per majoria dels 

assistents, S’ACORDA:

PRIMER. Aprovar  inicialment  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  09/24  del 

Pressupost  en  vigor,  en  la  modalitat  de  suplements  de  crèdit,  finançats  amb  càrrec  al 
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romanent  de  Tresoreria  resultant  de  la  liquidació  de  l'exercici  anterior,  com  segueix  a 

continuació:

Suplement en aplicacions de despeses

Aplicació Descripció

Crèdits 

definitius 

anteriors

Suplements 

de crèdit
Crèdits

finals

Progr. Econòmica

338 22617 Festes populars 463.812,76 360.123,00 823.935,76

341 22609
Activ.  culturals  i 

esportives
80.000,00 15.000,00 95.000,00

341 22637

Organitz. 

competicions  

esportives

30.000,00 25.000,00 55.000,00

341 22662
Contractes 

patrocini
85.000,00 15.000,00 100.000,00

342 22100 Energia elèctrica 80.000,00 100.000,00 180.000,00

342 21300

Maquinària, 

instal. Tècniques 

i utillatge

50.000,00 30.000,00 80.000,00

TOTAL 545.123,00

Aquesta modificació es finança amb càrrec al Romanent de Tresoreria de l'exercici anterior, 

en els següents termes:

Suplements en concepte  d'Ingressos

Aplicació: econòmica Descripció Euros

Cap. Art. Conc.

8 87 87000 Romanent Líquid de Tresoreria 545.123,00

TOTAL INGRESSOS 545.123,00

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, apartats a) i 

b), del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol primer del 

Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en 

matèria de pressupostos, que són els següents:

a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-
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ho a exercicis posteriors.

b) La insuficiència del saldo de crèdit no compromès en la partida corresponent, que haurà 

de verificar-se en el nivell en què aquest establerta la vinculació jurídica.

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial de 

la Província, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats podran examinar-ho i 

presentar reclamacions davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat si 

durant  el  citat  termini  no  s'haguessin  presentat  reclamacions;  en  cas  contrari,  el  Ple 

disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

No obstant això, la Corporació acordarà el que estimi pertinent.

En el  debat  i  han intervengut,  la  Sra.  Bonet,  del  PP;  la  Sra.  Ribas,  del  PSOE;  la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=6

7 - Expedient 11034/2024. Reconeixement Extrajudicial de Crèdits

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, Abstencions: 9, Absents: 0

Vista  la  proposta  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió 

Informativa d’Economia, Sectors Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 12 vots a favor (10 del PP i 2 de Vox) i 9 abstencions (7 

del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per majoria absoluta dels 

assistents, S’ACORDA:

PRIMER.-  Aprovar,  a  la  vista  dels  informes  emesos  anteriorment,  la  liquidació  de  les 

quantitats a satisfer derivades de la relació de factures pendents de pagament i imputació 

pressupostària,  en concepte de “Servei  creació de continguts portal  web i  gestió  xarxes 

socials  “Sant  Josep.net”,  pel  període  de  gener  a  octubre  de  2023,    l'import  de  la  qual 

ascendeix a 14.973,75   €, IVA inclòs,   per considerar que existeixen raons d'interès públic 

que aconsellen no acudir a la via de la revisió d'ofici pels greus perjudicis que això podria 

ocasionar per als administrats o tercers que han actuat de bona fe.

SEGON. Aprovar el reconeixement extrajudicial dels crèdits en favor de “WE LOVE MEDIA, 

SL”, amb NI  per import de 14.973,75   €, IVA inclòs*, *amb càrrec al vigent 

Pressupost de la Corporació.

TERCER.  Donar  compte  d’aquest  acord  a  l’entitat  interessada,  així  com  als  Serveis 

d’Intervenció-Tresoreria de l’Entitat, als efectes oportuns.
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En el  debat  i  han intervengut,  la  Sra.  Bonet,  del  PP;  la  Sr.  Roselló,  del  PSOE;  la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=7

8 - Moció presentada per escrit pel PSOE en relació a la coordinació dels ajuntaments 

davant la problemàtica dels assentaments

Tipus de votació: Ordinària

Punts 1 i 2: A favor 10. En contra 10 més el vot de qualitat del Sr. 

Alcalde.  Abstencions: 1 Absents: 0    Punt 3: A favor 11, En contra 10, 

Abstencions: 0, Absents: 0.  Punt 4: A favor 9. En contra 12. 

Abstencions: 0 Absents: 0

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la Moció que a continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Des de fa temps es demanava al nostre Ajuntament que es prenguessin mesures i decisions 

respecte a l’assentament de Ca’n Raspalls. Aquestes demandes es varen fer per part del 

nostre grup i, per alttres entitats com associacions de famílies de centres escolars.

Decisions que arriben tard i que ens han fet viure lamentables episodis de desnonament de 

desenes de famílies a Can Rova, al municipi  de Santa Eulària del Riu, i  fa poc, un nou 

desallotjament, en aquest cas per part de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia al poblat 

de Can Raspalls. En ambdós casos aquesta decisió es pren de manera unilateral, sense 

que es conegui  cap coordinació  amb la resta de municipis  ni  una estratègia compartida 

liderada pel Consell Insular mentre els problemes i les desigualtats socials no fa més que 

créixer a la nostra illa.

Tot i la creació el passat juliol d'una mesa específica per abordar aquesta qüestió, la realitat 

és que els  municipis  continuen actuant  de manera individual  i  sense la  coordinació  del 

Consell  Insular,  fet  que  s’ha  pogut  comprovar  amb  les  últimes  compareixences  dels 

ajuntaments  sobre  les  seves  actuacions  previstes,  en  les  quals  no  hi  ha  hagut  cap 

participació ni menció del Consell Insular. Aquesta situació posa de manifest que la mesa de 

diàleg creada s’ha quedat en paper mullat i que no està complint el seu objectiu de coordinar 

una resposta conjunta i integral.

Per al nostre grup municipal, és imprescindible que el Consell Insular d'Eivissa lideri una 

resposta social i coordinada que no es limiti a actuar amb mesures coercitives i puntuals,  

sinó  que  plantegi  un  pla  integral  que  inclogui  suport  social,  accés  a  l'habitatge  digne  i 

accions per millorar les condicions de vida de les persones afectades.

Considerem  que  aquesta  falta  de  coordinació  entre  institucions  només  aconsegueix C
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desplaçar  la  problemàtica  dels  assentaments  d'un  municipi  a  un  altre,  sense  oferir  una 

solució efectiva a llarg termini ni abordar les causes que els originen.

És urgent que es posin en marxa polítiques que ataquin les arrels del problema, com són la 

falta d'habitatge assequible i la vulnerabilitat social. Tant el PSOE com nombroses entitats 

de l’àmbit social reclamen mesures que el Consell insular i la resta d’institucions governades 

pel PP es neguen a prendre, com són, en primer lloc, la urgent regulació dels preus del 

lloguer a

la nostra illa i la recuperació d’una política ambiciosa de construcció d’habitatge públic.

Amb aquesta moció pretenem que el Consell Insular faci valer el seu paper de coordinador 

de les institucions locals i que treballi estretament amb tots els ajuntaments per assegurar 

una estratègia comuna que compti amb recursos i suport adequats.

Per tot això, el Grup Municipal Socialista del municipi de Sant Josep de Sa Talaia, presenta 

la següent

PROPOSTA D’ACORD

1. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Consell Insular d’Eivissa a 

assumir  la  seva  responsabilitat  i  coordinar  una  resposta  conjunta  amb  els  ajuntaments 

davant el fenomen dels assentaments d’infrahabitatges a tota l'illa.

2. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Consell Insular d’Eivissa a 

plantejar mesures que incloguin suport social, accés a l'habitatge digne i accions per millorar 

les condicions de vida de les persones afectades.

3. El Ple de l’ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta a l'equip de govern municipal a 

identificar els assentaments d'infrahabitatges situats en terrenys públics o privats per obtenir 

dades actualitzades que permetin planificar actuacions públiques efectives, en coordinació 

amb el Consell Insular, orientades a la resolució d'aquesta problemàtica.

4. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a 

fer tots els tràmits necessaris per a aconseguir la urgent regulació dels preus del lloguer a 

tota l’illa i la recuperació d’una política ambiciosa de construcció d’habitatge públic.

Per tot l’anterior, el Grup Municipal PSOE de Sant Josep de Sa Talaia presenta i sol·licita al 

Ple del 31 d’octubre de 2024, que els Ajuntaments de la nostra illa i Consell  Insular, es 

coordinin davant la problemàtica dels assentaments”.

Atès que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors 

Productius i Especial de Comptes i a proposta de la representate d’UNIDES PODEM, s’ha 

acceptat pel PSOE, una transacció que afecta a al redacció del punt quart, i on posa …” la 

recuperació  d’una  política  ambiciosa  de  construcció  d’habitatge  públic”,  es  proposa  la 

següent redacció … “la recuperació d’una política ambiciosa d’increment d’habitatge públic”.
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Es sotmeten a votació els punts per separat.

Sotmesos a votació els punts primer i segon, de la proposta , per 10 vots en contra del PP, 

10 vots a favor (7 del PSOE, 2 de VOX, 1 d’UNIDES PODEM) i 1 abstenció d’ARA EIVISSA, 

es produeix un empat, per la qual cosa es torna a fer una segona votació i per 10 vots a  

favor ( 7 del PSOE, 2 de VOX, 1 d’UNIDES PODEM), 1 abstenció d’ARA EIVISSAi 10 vots 

en contra del PP amb el vot de qualitat del Sr. Alcalde, es rebutja el següent:

1. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Consell Insular d’Eivissa a 

assumir  la  seva  responsabilitat  i  coordinar  una  resposta  conjunta  amb  els  ajuntaments 

davant el fenomen dels assentaments d’infrahabitatges a tota l'illa.

2. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta al Consell Insular d’Eivissa a 

plantejar mesures que incloguin suport social, accés a l'habitatge digne i accions per millorar 

les condicions de vida de les persones afectades.

Sotmès a votació el punt tercer de la proposta a votació, per 11 vots a favor (7 del PSOE, 2 

de VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM) i 10 vots en contral del PP, és a dir per 

majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació s’ACORDA:

3. El Ple de l’ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta a l'equip de govern municipal a 

identificar els assentaments d'infrahabitatges situats en terrenys públics o privats per obtenir 

dades actualitzades que permetin planificar actuacions públiques efectives, en coordinació 

amb el Consell Insular, orientades a la resolució d'aquesta problemàtica.

Sotmès a votació el punt quart de la proposta, per 12 vots en contra (10 del PP i 2 de VOX) i 

9 vots a favor (7 del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), es rebutja el següent:

4. El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a 

fer tots els tràmits necessaris per a aconseguir la urgent regulació dels preus del lloguer a 

tota l’illa i la recuperació d’una política ambiciosa d’increment d’habitatge públic.

En el  debat  hi  han  intervengut  la  Sra.  Ortiz,  del  PSOE;  el  Sr.  Alcalde,  del  PP,  la  Sra. 

Colomar, del VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=8

9 - Moció presentada per escrit pel PSOE en relació a l'agrupació de voluntaris de 

Protecció Civil de Sant Josep

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 10, Abstencions: 0, Absents: 0 C
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El Grup Municipal PSOE ha presentat per escrit la Moció, que a continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L’agrupació  de voluntaris  de Protecció Civil  de Sant  Josep és una de les més antigues 

d’Eivissa,  a més de disposar  d’unitats  especialitzades per les quals  són reclamades per 

altres  cossos  de  seguretat  per  participar  en  accions  de  rescat,  incendis  i  recerca  de 

persones desaparegudes.

No només tenim una unitat  de salvament marítim,  també una secció de drons i  una de 

submarinisme, a més de gent formada per actuar en incendis, recerca de persones entre 

d’altres.

Hem vist amb tristesa com al llarg del darrer any i mig, el nou Equip de Govern, liderat per 

Vicent  Roig,  que  és  el  responsable  de  les  competències  de Protecció  Civil  en  aquesta 

legislatura, ha deixat de banda la promoció i les millores iniciades per l’anterior equip de 

govern,  per  tal  de  donar  visibilitat  a  la  feina  tan important  que realitzen  els  voluntaris  i 

voluntàries de l’Agrupació de Protecció civil de Sant Josep.

A hores d’ara, encara no s’han acabat les obres de millora que es varen deixar preparades a 

la base Bravo 50 de Sant Agustí, que han de proporcionar un espai de feina adequat per a 

realitzar les tasques que lis són assignades.

Ni  l’any  passat  ni  enguany s’ha realitzat  l’acte  oficial  que reconeix  la  feina dels  nostres 

voluntaris i dona a conèixer al públic en general quines són les accions que han portat a 

terme al llarg de l’any.

També hem vist com han desaparegut les xarxes socials de Protecció civil Sant Josep, que 

apropaven aquest cos de voluntaris a la nostra ciutadania, tan per poder contactar-los com 

per informar de tota la feina que van fent, fent invisibles a totes aquestes persones que, de 

manera altruista, treballen pel nostre municipi.

Es per tot això, que el nostre grup municipal presenta la següent

PROPOSTA D’ACORD

L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a finalitzar les obres de Bravo 50 i 

posar-les a disposició  de l’agrupació  de voluntaris  de Protecció  Civil  de Sant  Josep,  de 

manera immediata.

L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  realitzarà  l’acte  oficial  de  reconeixement  als 

voluntaris de Protecció civil de Sant Josep abans d’acabar aquest any, per tal de retornar a 

aquest cos de seguretat, la dignitat, la rellevància i la visibilitat que li correspon.

L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  es compromet a reprendre les xarxes socials 
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d’aquesta agrupació, per tal de donar a conèixer la seva tasca i mostrar així els valors i la 

dedicació de les persones que formen Protecció Civil Sant Josep.

L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a incloure al pressupost de l’any 

2025 totes les eines necessàries, uniformes, vehicles, cursos formatius, etc. que requereixen 

els nostres voluntaris i voluntàries per poder treballar amb seguretat per la gent del nostre 

poble.”

Atés que la Moció ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Economia, Sectors 

Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació, per 10 vots en contra del PP i 11 vots a favor (7 del PSOE, 2 

de VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir per majoria absoluta del nombre 

legal de membre de la corporació, s’ACORDA:

L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a finalitzar les obres de Bravo 50 i 

posar-les a disposició  de l’agrupació  de voluntaris  de Protecció  Civil  de Sant  Josep,  de 

manera immediata.

L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  realitzarà  l’acte  oficial  de  reconeixement  als 

voluntaris de Protecció civil de Sant Josep abans d’acabar aquest any, per tal de retornar a 

aquest cos de seguretat, la dignitat, la rellevància i la visibilitat que li correspon.

L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  es compromet a reprendre les xarxes socials 

d’aquesta agrupació, per tal de donar a conèixer la seva tasca i mostrar així els valors i la 

dedicació de les persones que formen Protecció Civil Sant Josep.

L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a incloure al pressupost de l’any 

2025 totes les eines necessàries, uniformes, vehicles, cursos formatius, etc. que requereixen 

els nostres voluntaris i voluntàries per poder treballar amb seguretat per la gent del nostre 

poble.

En el  debat  i  han intervengut,  la  Sra.  Ribas,  del  PSOE; el  Sr.  Alcalde,  deL PP; la  Sra. 

Colomar, de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=9

10 - Moció presentada per escrit pel PSOE en relació al compliment dels acords del 

Pla d'Infraestructures Educatives

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 10, Abstencions: 2, Absents: 0

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la Moció que a continuació es transcriu:

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

FA
ZN

SX
7H

PT
7C

54
Q

A2
XG

AY
E9

3 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

an
tjo

se
p.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

3 
de

 2
5 



“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Per la millora de la qualitat educativa en els nostres centres és necessari que conflueixin 

diferents variables:  l’equip docent d’un centre,  la seva implicació,  formació i  benestar,  el 

lideratge i l’empenta de l’equip educatiu, la participació del claustre, de les famílies i dels 

infants i joves en la dinàmica del centre, les metodologies del centre, les ràtios de els aules, 

la  motivació  de  l’alumnat,  la  inclusió  de  cada  un  dels  infants,  la  personalització  de 

l’ensenyament i per suposat les infraestructures del centre.

Per primera vegada es va fer un Pla d’Infraestructures 2016-2023 i estava basat en criteris 

tècnics (necessitats d'escolarització, presència d'aules modulars, existència de deficiències 

estructurals, demanda de l’Ajuntament o del centre...) mitjançant el qual es varen realitzar 

1356  obres  a  centres  educatius,  s’invertiren  129.959.196€  en  obres  i  5.515.736€  de 

despeses de subministrament.

A la vegada es va deixar planificat un Pla 23-27 i actuacions fins al 2031.

També cal recordar que durant la legislatura 11-15, pràcticament no se va fer cap actuació, 

de fet des del 2013 el pressupost de l’IBISEC va ser 0. En això se li ha d’afegir que a la 

nostra  Comunitat  Autònoma  l’escolarització  cada  curs  augmenta  quasi  amb  uns  2000 

alumnes, el temps de pandèmia les obres

s’aturaren  i  la  inflació  va  augmentar  els  costos  fent  que  moltes  licitacions  quedassin 

desertes, les places de personal de l’IBISEC tenen dificultats per cobrir-se i a la vegada 

s’han de reformar infraestructures que són molt antigues i urgències sobrevingudes.

Per tant, queda molta feina per fer i cal afegir que tenim nous reptes, la creació de noves 

places per a formació professional, la universalització del primer cicle d’infantil 0-‘3 anys, la 

davallada de ràtios i l’adaptació dels centres als efectes del canvi climàtic, tant dins les aules 

com als patis, així com millorar l’eficiència energètica.

Durant  el  curs  23-24  l’IBISEC  ha  continuat  treballant  amb  les  propostes  i  actuacions 

iniciades per l’anterior Govern i paral·lelament la Conselleria ha decidit plantejar un nou Pla 

d’Infraestructures  educatives  a  10  anys  vista,  amb  una  proposta  de  temporalització 

d’actuacions a curt, mitjà i llarg termini i plantejat a partir de les visites del Conseller  als 

centres educatius i als acords amb els ajuntaments dels municipis.

Pensam que és una bona notícia plantejar un Pla d’infraestructures educatives en visió de 

futur, però és necessari que aquest Pla quedi més definit i concret, tant en la temporalització 

com amb els acords presos als municipis.

L’acord entre la Conselleria d’Educació i  Universitats i l’Ajuntament de Sant Josep de sa 

Talaia, recull la creació de un nou CEIP a Sant Jordi, que esta previst a llarg termini al Pla  

d’Infraestructures educatives de les Illes Balears, així com l’ampliació del IES Algarb amb 6 

aules més. També es plantegen feines a l’IES Sant Agustí amb 6 aules mes; aquestes dos C
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darreres actuacions a mig termini, així com actuacions de millora al CEIP L,Urgell amb una 

ampliació menjador i la construcció d’un porxo.

Per tot això, el grup municipal socialista insta a l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia a:

1.- Instar a la Conselleria d’Educació i Universitats a complir l’acord amb l’Ajuntament de 

Sant Josep de sa Talaia quant a les necessitats i prioritzacions de les actuacions recollides 

en el Pla d’Infraestructures Educatives i a planificar la creació del nou CEIP Sant Jordi amb 

l’aportació  de  terrenys  municipals  i  amb  les  eines  urbanístiques  necessàries  per  aque 

aquesta escola sigui una realitat.

2.-  Instar  a la Conselleria  d’Educació  i  Universitats  a concretar  la temporalització de les 

actuacions de les infraestructures educatives del nostre municipi,  com ara l’ampliació de 

l’IES Algarb o les reformes tan necessàries a l’escola de l’Urgell.

3.- L’Ajuntament de Sant Josep es compromet a col·laborar i promoure la creació d’una nova 

escoleta municipal.

4.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a treballar per a que la creació 

d’un centre educatiu al nucli de Sant Jordi sigui una realitat i que aquest inclogui totes les 

etapes  educatives  de  0-16  anys,  ja  que  aquesta  actuació  no  es  reflexa  en  el  Pla 

d’Infraestructures.

5.- Instar a la Conselleria d’Educació i Universitats a dur a terme les també, les següents 

actuacions tan necessàries als nostres centres, en aquesta legislatura:

-CEIP Ses Planes, millores al pati amb la instal·lació de diversos tendals per dotar-lo 

d’ombres.

-CEIP l’Urgell,  instal·lació  d’un ascensor per facilitar  l’accessibilitat  de les persones amb 

mobilitat reduïda.

-CEIP  Can Guerxo,  facilitar  l’accessibilitat  a  les  persones  amb mobilitat  reduïda  i  dotar 

l’escola d’un parc infantil a l’interior del recinte.

-CEIP Can Raspalls, millora de l’accessibilitat de les persones amb mobilitat reduïda i dotar 

l’escola d’un parc infantil.

-CEIP  Sant  Jordi,  creació  de  un  recinte  cobert  o  tancat  per  a  la  realització  d’exercicis 

d’educació física al interior.”

La  proposta  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  d’Economia,  Sectors 

Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa la proposta a votació la proposta que diu:

1.- Instar a la Conselleria d’Educació i Universitats a complir l’acord amb l’Ajuntament de 

Sant Josep de sa Talaia quant a les necessitats i prioritzacions de les actuacions recollides C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

FA
ZN

SX
7H

PT
7C

54
Q

A2
XG

AY
E9

3 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

an
tjo

se
p.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

5 
de

 2
5 



en el Pla d’Infraestructures Educatives i a planificar la creació del nou CEIP Sant Jordi amb 

l’aportació  de  terrenys  municipals  i  amb  les  eines  urbanístiques  necessàries  per  aque 

aquesta escola sigui una realitat.

2.-  Instar  a la Conselleria  d’Educació  i  Universitats  a concretar  la temporalització de les 

actuacions de les infraestructures educatives del nostre municipi,  com ara l’ampliació de 

l’IES Algarb o les reformes tan necessàries a l’escola de l’Urgell.

3.- L’Ajuntament de Sant Josep es compromet a col·laborar i promoure la creació d’una nova 

escoleta municipal.

4.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a treballar per a que la creació 

d’un centre educatiu al nucli de Sant Jordi sigui una realitat i que aquest inclogui totes les 

etapes  educatives  de  0-16  anys,  ja  que  aquesta  actuació  no  es  reflexa  en  el  Pla 

d’Infraestructures.

5.- Instar a la Conselleria d’Educació i Universitats a dur a terme les també, les següents 

actuacions tan necessàries als nostres centres, en aquesta legislatura:

-CEIP Ses Planes, millores al pati amb la instal·lació de diversos tendals per dotar-lo 

d’ombres.

-CEIP l’Urgell,  instal·lació  d’un ascensor per facilitar  l’accessibilitat  de les persones amb 

mobilitat reduïda.

-CEIP  Can Guerxo,  facilitar  l’accessibilitat  a  les  persones  amb mobilitat  reduïda  i  dotar 

l’escola d’un parc infantil a l’interior del recinte.

-CEIP Can Raspalls, millora de l’accessibilitat de les persones amb mobilitat reduïda i dotar 

l’escola d’un parc infantil.

-CEIP  Sant  Jordi,  creació  de  un  recinte  cobert  o  tancat  per  a  la  realització  d’exercicis 

d’educació física al interior.

Es rebutja per 10 vots en contra del PP, 9 vots a favor (7 del PSOE, 1 d’ARA EIVISSA i 1  

d’UNIDES PODEM) i 2 abstencios de VOX.

En el debat i han intervengut, la Sra. Marí, del PSOE; la Sra. Ríos, del PP; la Sra. Colomar, 

de VOX; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=10

A les 12.30 h es fa un descans i es reprèn la sessió a les 13.00 h.

11 - Moció conjunta presentada per escrit pel PSOE, ARA EIVISSA i UNIDES PODEM, 
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per a evitar l'exhibició de simbologia d'odi en els taxis del municipi

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 9, En contra: 12, Abstencions: 0, Absents: 0

Els grups PSOE, ARA EIVISSA i UNIDES PODEM, presenten per escrit la següent Moció 

conjunta que a continuació es transcriu:

“Exposició de motius:

El servei del taxi, tot i que es realitza amb un vehicle de propietat privada, és un servei públic 

de  transport  de  passatgers  que  es  regeix  per  unes  ordenances  aprovades  per  cada 

ajuntament.  Totes  les  ordenances  de  l’illa  d’Eivissa  indiquen  com  han  de  ser  els 

identificadors exteriors dels vehicles (franges, distintius municipals, número de la llicència...), 

i  també deixen  molt  clar  que “qualsevol  altre  distintiu  en l’exterior  o  interior  del  vehicle 

necessitarà  la  corresponent  autorització  de  l’Ajuntament”  (article  7  de  l’Ordenança  de 

l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia). Amb freqüència s’atorguen autoritzacions per a 

poder  portar  publicitat,  per  a  les  quals  els  propietaris  de  les  llicències  han  d’aportar 

documentació indicant-ne les característiques (imatge, tamany...).

Diferents components dels grups municipals sotasignats hem rebut queixes d’usuaris del 

servei,  així  com advertiments de diversos ciutadans,  al  respecte que hi  ha taxis de l’illa 

d’Eivissa (i almenys algun d’ells és del nostre municipi) que circulen portant ben visibles en 

l’exterior  dels  vehicles  símbols  identificadors  d’una  determinada  tendència  política.  Una 

simbologia, a més, que s’associa a manifestacions investigades per delictes d’odi.

En concret es tracta de l’anomenada Creu de Borgonya, un símbol que ha tingut diversos 

usos al llarg de la història (identificadora de la guàrdia del rei Felip I de Castella al segle XVI, 

dels terços de Flandes, de l’exèrcit liberal en les guerres carlines, dels carlins que donaren 

suport al cop d’estat militar en la Guerra Civil, etc.) però que en els darrers anys ha estat  

adoptada com a símbol identificador de grupuscles d’ultradreta, com demostren fins i  tot 

estudis realitzats per les pròpies forces d’ordre i que s’han fet públics. Al respecte es pot  

veure, per exemple, aquest:

https://alternativasindical.es/wp-content/uploads/ponencia-Sr.-Docal.pdf

Ens  trobam,  per  tant,  amb  taxis  que  porten  simbologia  no  autoritzada  pel  respectiu 

Ajuntament, que significa una exaltació de determinats ideals polítics, i que a més es tracta 

de símbols utilitzats en actes investigats per presumptes delictes d’odi.

No és sobrer recordar que, segons la Llei 52/2007, de 26 de desembre, al seu article 15, 

s’estableix  que  “les  administracions  públiques,  en  exercici  de  les  seues  competències, 

prendran  les  mesures  oportunes  per  a  la  retirada  d’escuts,  insígnies,  plaques  i  altres 

objectes o mencions commemoratives d’exaltació, personal o col·lectiva, de la sublevació 

militar, de la Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura”. C
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Per tot això, proposam al Ple l’aprovació de la següent

Proposta de resolució:

-  Que  l’Ajuntament,  per  les  competències  que  té  atribuïdes,  investigui  l’exhibició  de 

simbologia  no  autoritzada  en  els  taxis  amb  llicència  del  nostre  municipi,  i  en  especial 

d’aquella  que  pugui  ser  percebuda  per  la  ciutadania  com  identificadora  d’ideologies 

intolerants. En els casos que siguin detectats, s’obriran els corresponents expedients per tal 

d’aplicar les mesures correctores i sancionadores que pertoqui.”

La  proposta  ha  estat  dictaminada  per  la  Comissió  Informativa  d’Economia,  Sectors 

Productius i Especial de Comptes.

Sotmesa a votació la proposta que diu:

Que l’Ajuntament, per les competències que té atribuïdes, investigui l’exhibició de simbologia 

no autoritzada en els taxis amb llicència del nostre municipi,  i  en especial  d’aquella  que 

pugui  ser  percebuda per  la  ciutadania  com identificadora  d’ideologies  intolerants.  En els 

casos  que  siguin  detectats,  s’obriran  els  corresponents  expedients  per  tal  d’aplicar  les 

mesures correctores i sancionadores que pertoqui.

Es rebutja per 12 vots en contra (10 del PP i 2 de VOX) i 9 a favor ( 7 del PSOE, 1 d’ARA  

EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM).

En el debat i han intervengut, el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; el Sr. Torres, del PP; la Sra. 

Colomar, de VOX.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=11

12 - Moció presentada per escrit per VOX, en relació a la instal·lació de contenidors 

de poda i oli domèstic usat

Favorable

Tipus de votació: Ordinària

Punt 1: A favor: 21, En contra: 0, Abstencions: 0, Absents: 0   Punts 2, 3 

i 4: A favor: 13, En contra: 0, Abstencions: 0, Absents: 0

El Grup Municipal VOX presenta per escrit la Moció que a continuació es transcriu:

“Sant Josep de Sa Talaia tiene un modelo urbanístico basado en un tipo de vivienda que en 

muchos casos cuenta con jardines y huertos, incluso urbanos que sus propietarios cuidan y 

mantienen.  Principalmente  durante  la  época  de  poda  estos  espacios  generan  residuos 

vegetales de los que sus propietarios deben deshacerse ya que si  se amontona en los 

hogares,  además  de  ocupar  espacio,  pueden  ser  un  foco  de  plagas  o  infecciones  no 

deseadas.
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Como  podemos  ver,  se  generan  cantidades  considerables  de  residuos  de  poda  que 

frecuentemente se amontonan fuera de los contenedores de basura e incluso se hace un 

mal uso de los que son para otro tipo de residuos, haciendo imposible así el reciclado de 

estos restos, que como sabemos, gestionados correctamente pueden ser muy útiles, no solo 

convertidos en compost sino también en biomasa.

No siempre es posible acudir a un punto de reciclado y no siempre que se acude, es posible 

poder depositar el residuo que se pretende. Ya sabemos que lo ideal sería disponer de los 

útiles necesarios para producir compost en el hogar pero no todos los desechos vegetales 

sirven para producirlo y para ello, además de espacio, necesitamos realizar una serie de 

tareas sino diarias, muy frecuentes, en algunos casos tampoco es recomendable debido al 

mal olor que puede desprender, simplemente por exceso de humedad o mala oxigenación.

Por lo que creemos que es necesario instalar contenedores de poda en determinadas zonas 

del municipio, al menos en la época en que ésta se realiza o es más abundante, para que 

los ciudadanos puedan depositar dichos restos como ya existen en otras zonas de nuestro 

país.

Por otro lado, creemos que es necesario aumentar el número de contenedores de aceite 

doméstico usado en nuestro municipio, ya que solo contamos con diez, lo que no facilita 

demasiado  el  reciclado  de aceite  usado  al  que  estaremos obligados  a  partir  del  31  de 

diciembre de 2024.

El aceite que empleamos en nuestros hogares es uno de los residuos más contaminantes 

que generamos en nuestro día a día y si no se recicla correctamente, tan solo un litro de 

aceite usado puede contaminar hasta mil litros de agua pues contiene aproximadamente 

5000 veces más carga contaminante que el agua residual que circula por las alcantarillas y 

redes  de  saneamiento.  Siendo  actualmente  una  de  las  causas  de  contaminación  de 

nuestras aguas,  lo  que es consecuencia  directa de su vertido incontrolado.  La dinámica 

general demuestra que el aceite, una vez utilizado, se vierte por los desagües a la red de 

alcantarillado o se elimina mezclado con restos sólidos domésticos lo que lo conduce al 

mismo lugar, al subsuelo, contaminando el mar y los acuíferos, lo que interfiere en la vida 

natural y degrada nuestro entorno, además de impedir el adecuado funcionamiento de las 

plantas depuradoras que no son capaces de eliminarlo.

Al realizar una adecuada gestión de reciclaje de aceite doméstico usado no solo evitamos la 

contaminación sino que puede tener otras utilidades como energéticas,  farmacéuticas,  o 

cosméticas. (jabones, biodiesel, barnices, etc.)

Teniendo en cuenta que el Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia solo dispone de diez 

puntos de recogida de aceite usado, consideramos necesario ampliar los puntos fijos de 

reciclaje de aceite a todos nuestros barrios.
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Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal VOX Sant Josep de Sa Talaia propone al Pleno 

Municipal del Ayuntamiento los siguientes:

PROPUESTAS DE ACUERDO:

1.  Que se estudien  los  puntos  más adecuados  para  instalar  los  contenedores  de  poda 

anteriormente mencionados.

2. Que se aumente el número de contenedores de aceite usado de manera que todos los 

ciudadanos del municipio tengan fácil acceso a los mismos.

3.  Que  todos  los  contenedores  nuevos  que  se  instalen  sean  aptos  para  personas  con 

movilidad reducida.

4. Que se proceda a su instalación una vez se determina la mejor ubicación. “

La proposta ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Ordenació i Planificació i a 

proposta del Sr. Alcalde, del PP, VOX ha acceptat, una transacció que afecta al punt primer, 

i on posa …. “Que se estudien los puntos más adecuados para instalar los contenedores de 

poda  anteriormente  mencionados”,  es  proposa  la  següent  redacció:  “preveure  en  el 

pressupost de 2025 un augment de l’ajud a la Cooperativa de Sant Antoni i a la societat de 

caçadors  de  Sant  Josep,  per  a  aquesta  realitzi  la  implantació  d’un  servei  municipal  de 

trituració de poda a domicili, supervisat per departament de Medi Ambient i amb l’objectiu de 

realitzar una gestió més sostenible del residu de poda”.

Se sotmeten a votació els punts per separat.

Sotmès el primer punt de la proposta a votació, per 21 vots a favor (10 del PP, 7 del PSOE, 

2 de VOX, 1 d’ARA EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM), és a dir, per unanimitat dels membre 

de la corporació, s’ACORDA:

1. Preveure en el pressupost de 2025 un augment de l’ajud a la Cooperativa de Sant 

Antoni i a la societat de caçadors de Sant Josep, per a aquesta realitzi la implantació 

d’un servei municipal de trituració de poda a domicili, supervisat per departament de 

Medi Ambient i amb l’objectiu de realitzar una gestió més sostenible del residu de 

poda. 

Sotmesos a votació els punts segon, tercer i quart, de la proposta, per 13 vots a favor (10 

del PP, 2 de VOX i 1 d’UNIDES PODEM), i 8 abstencions (7 del PSOE i 1 d’ARA EIVISSA), 

és a dir per majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

2. Que s’augmenti el nombre de contenidors d’oli usat de manera que tots el ciutadans del 

municipi tenguin fàcil accés a aquests.

3. Que tots els contenidors nous que s’instal·lin siguin aptes per a persones amb mobilitat 

reduïda. C
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4. Que es procedeixi a la seva instal·lació una vegada es determini la millor ubicació.

En el debat hi han intervengurt la Sra. Ripoll, de VOX; el Sr. Alcalde, del PP; la Sra. Ribas 

Ribas, del PSOE; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=12

13 - Moció presenta per escrit per UNIDES PODEM, en relació a la creació d'un 

crematori Insular, per a la gestió de cadàvers d'animals de companyia

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 18, En contra: 0, Abstencions: 2, Absents: 1

El Grup Municipal UNIDES PODEM presenta per escrit la Moció que a continuació es 

transcriu:

“La sociedad ibicenca es cada vez más consciente  sobre el  cuidado y el  bienestar  que 

quiere  y  debe  darles  a  sus  mascotas.  La  misma  sociedad  que  hace  años  reclama  la 

necesidad de poder tener un crematorio donde poder incinerar a sus mascotas fallecidas.

Ante la dolorosa pérdida de un ser que nos acompaña durante muchos años como son 

nuestras mascotas, las alternaYvas para darles un enYerro digno en le isla de Ibiza son 

nulas.

Las personas que tengan que gesYonar el cuerpo de su mascota pueden optar por incinerar 

uYlizando los servicios de un veterinario quien se encarga de gesYonar enviando el cadáver 

a Palma de Mallorca,  que si  cuenta con más de una incineradora,  y  que genera a  los 

ciudadanos Ibicencos un gasto muchas veces di[cil de asumir, o ante la falta de recursos 

económicos,  tal  como  recogen  las  ordenanzas  de  gesYón  de  residuos  de  todos  los 

Ayuntamientos de la isla, depositarlos en el contenedor de basura donde luego la empresa 

que preste servicio al municipio lo llevará al vertedero.

Esto supone una tristeza añadida a las personas que acaban de perder un ser muchas 

veces considerado como un miembro más de la familia.

En Ibiza no se ha tenido en cuenta la necesidad urgente de poner en marcha este servicio 

para la ciudadanía.

La ordenanza municipal en sus apartados de gesYón de residuos sólidos urbanos recogen 

en su capítulo 2 ar\culo 14 que los animales domésYcos fallecidos hasta un peso de 50 kg 

deben ser depositados en el contendor de residuos en el caso de no tener otra alternaYva.

Según las definiciones:
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¨Se consideran residuos urbanos municipales los generados en los domicilios parYculares, 

comercios, oficinas y servicios, así como todos aquellos que no tengan la calificación de 

peligrosos y que por su naturaleza o composición puedan asimilarse a los producidos en los 

anteriores lugares o acYvidades.  Tendrán también la consideración de residuos urbanos 

municipales los residuos procedentes de la limpieza de vías públicas, zonas verdes, áreas 

recreaYvas  y  playas,  los  animales  domésYcos  muertos…  etc  ¨  

El hecho de poder Yrar una mascota al contendor de basura deja a cualquiera con la boca 

abierta y es un tema que ha estado en el centro del debate en nuestra isla.

La nueva Ley 7/2023 sobre el derecho de los animales, establece en su ar\culo 26 que ¨la 

baja  de  un  animal  de compañía  por  muerte  deberá ir  acompañada del  documento  que 

cerYfique su incineración o enYerro a cargo de una empresa oficialmente reconocida. Dado 

que en España enterrar animales en lugares no autorizados esta prohibido.

En Ibiza no hay lugar autorizado, lo que ha provocado que existan cementerios de animales 

en suelos rúsYcos y protegidos, como por ejemplo el que se encuentra en el parque natural 

a la altura de Sa Caleta donde el servicio de limpieza del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa 

Talaia se ve obligado a reYrar objetos de recuerdo para las mascotas ahí enterradas con el 

dolor que eso supone a las familias que han optado por esa vía para poder enterrar a su 

mascota y tener un lugar donde recordarlas..

Los candidatos del parYdo popular que se presentaron en las elecciones del 2019 al Consell 

de Ibiza no cumplieron con la promesa electoral, que tenía como propuesta de programa en 

el apartado de Bienestar animal y como única medida, la creación de un Crematorio insular, 

el cuál no solo no se ha hecho, sino que ante la peYción de aprovechar la figura de la 

mancomunidad  ya  creada  el  Conseller  de  aquel  entonces  y  actual  alcalde  de  nuestro 

municipio, se negó rotundamente.

Por todo lo expuesto, el grupo municipal de Unidas Podemos pide que se apruebe en este 

pleno los siguientes puntos de acuerdo:

1- El Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia propone, que se acuerde en el próximo 

Consell  de alcaldes la creación de un crematorio Insular para le gestión de animales de 

compañía fallecidos, donde colaboren todos los Ayuntamientos y a ser posible utilizando la 

figura de la mancomunidad.

2- Que, a raíz de la entrada en vigor de la ley 07/2023 sobre los derechos de los animales,  

se  modifique  la  ordenanza  municipal  de  gestión  de  residuos  del  Ayuntamiento  de  Sant 

Josep de Sa Talaia,  eliminando los apartados que recogen la gestión  de cadáveres de 

mascotas.

3- Que se adapte y apruebe la ordenanza municipal de Bienestar Animal y considere la 

gesYón de animales muertos, conforme a las especificaciones de la Ley 7/2023 sobre
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los Derechos de los Animales, todo ello una vez se haya eliminado el tratamiento de los 

animales muertos en la ordenanza de gestión de residuos municipales.

4- Instar al Consell Insular de Ibiza, a que la creación del crematorio insular para mascotas 

se lleve a cabo esta legislatura.”

En aquest punt, amb la vènia del Sr. Alcalde, s’absenta del Ple la Sra. Ortiz, del PSOE.

La proposta ha estat dictaminada per la Comissió Informativa d’Ordenació i Planificació i a 

proposta del Sr. Alcalde, del PP, s’ha acceptat una transacció en el punt quart, fer constar al 

final del punt …. “en la mesura que sigui possible”.

Sotmesa la  proposta  a votació,  per  18 vots  a favor  (10 del  PP,  6 del  PSOE,  1  d’ARA 

EIVISSA i 1 d’UNIDES PODEM) i 3 abstencions (1 del PSOE i 2 de VOX), és a dir per 

majoria absoluta del mombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA:

1- L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  propsa,  que s’acordi  en el  proprer Consell 

d’alcaldes la creació d’un crematori Insular per a la gestió d’animals de companyia morts, on 

col·laborin tots els Ajuntaments i a ser possible utilitzant la figura de la mancomunitat.

2 - Que,  a rel  de l’entrada en vigor de la Llei  07/2023 sobre els drets dels  animals,  es 

modifiqui l’ordenança municipal de gestió de residus de l’Ajuntament de Sant Josep de sa 

Talaia, eliminant els apartats que recullen la gestió de cadàvers de mascotes.

3 -  Que s’adapti  i  aprovi  l’ordenança municipal  de Benestar  Animal  i  consideri  la  gestió 

d’animals morts, de conformitat amb les especificacions de la Llei 7/2023 sobre els Drets 

dels  Animals,  tot  això  una  vegada  s’hagi  eliminat  el  tractament  dels  animals  morts  a 

l’ordenança de gestió de residus municipals.

4 - Instar al Consell Insular d’Eivissa, a que la creació del crematori insular per a mascotes 

es porti a terme aqueta legislatura, en la mesura que sigui possible.

En el debat hi han intervengut la Sra. Fernández, d’UNIDES PODEM; el Sr. Alcalde, del PP; 

el Sr. Ribas, del PSOE; la Sra. Ripoll, de VOX; i el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=13

Amb la vènia del Sr. Alcalde, s’incorpora al Ple la Sra. Ortiz, del PSOE.

B) ACTIVITAT DE CONTROL

14 - Coneixement al Ple dels Decrets d'Alcaldia

L’alcalde manifesta que han estat a disposició de tots els regidors els decrets i resolucions 

emesos per l’alcalde i regidors delegats.
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Aquest punt es pot consultar al següent enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=14

15 - Moció de control presentada per escrit pel PSOE, sobre les activitats esportives 

d'hivern

El Grup Municipal PSOE presenta per escrit la moció de control que a continuació es 

transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Després d’haver passat més d’un any des de que aquest grup municipal va demanar per 

escrit  els  informes sobre les activitats  esportives d’hivern  al  2023-2024,  ara ens han fet 

arribar aquests informes i els hem pogut analitzar.

Hem  vist  amb  preocupació,  com  alguns  dels  monitors  implicats  en  aquestes  activitats 

esportives, no contaven amb els certificats pertinents de delictes per naturalesa sexual a 

l’hora d’iniciar aquestes activitats, lo que consideram ha posat en perill la integritat d’alguns 

dels  nostres  infants,  a  més  d’incórrer  en  una  greu  falta  de  responsabilitat  per  part  de 

l’Ajuntament, responsable de vetllar per a què es compleixin les normes pertinents.

També hem detectat que hi ha escoles que han arribat a cobrar més de 15.000 euros en 

activitats, una quantitat que ens sembla prou important com per estar fiscalitzada per part de 

l’Ajuntament i saber en què s’inverteixen i com es gasten aquests sous, que haurien de ser 

cobrats i invertits pel consistori i no directament per les direccions dels clubs esportius.

A més, hem vist també com hi ha activitats en les quals hi figuren molt poques persones 

residents al municipi, lo que ens fa pensar que potser els criteris en l’ordre d’inscripció, no 

han estat els corresponents a activitats que se suposen municipals.

Per últim, a part de que aquests informes arriben tard, també hem detectat que encara així 

falten informes d’alguns clubs que no figuren en aquest informe.

Es per això que planteja’m les següents

PREGUNTES:

1 - Per quin motiu han tardat més d’un any en facilitar aquesta informació al nostre grup 

municipal?

2 - Per quin motiu el consistori ha permès que hi hagi personal treballant amb els nostres 

infants, sense el certificat de Delictes de Naturalesa Sexual? Estan informats els pares i 

mares d’aquests infants d’aquesta anomalia?

3 -  Quin és el  control  que realitza l’Ajuntament  sobre la  recaptació d’aquestes  activitats 

esportives?  Es  descompte  aquest  ingrés  de  les  subvencions  que  cada  any  dona 

l’Ajuntament als clubs esportius?
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4 - Per quin motiu hi ha clubs que realitzaren activitats a l’hivern 2023-2024 i no figuren a 

l’informe municipal? Quines accions de control realitza el departament d’esports respecte 

d’aquests clubs?

5 - Quins són els criteris dels clubs per admetre a les persones sol·licitants i quines són les 

eines de control  d’aquest  Ajuntament per comprovar que els residents tenen preferència 

sobre la resta de persones de fora del municipi?”

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=15

C) PRECS I PREGUNTES

16 - Precs i preguntes

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

La Sra. Ribas Torres, el Sr. Roselló, la Sra. Ribas Ribas, el Sr. Guasch i la Sra. Marí, del  

PSOE; la Sra. Colomar i la Sra. Ripoll, de VOX i el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar al següent 

enllaç:

http://santjosep.videoacta.com/?pleno=20241031&punto=16

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, 

que, com a secretària, don fe i firm juntament amb l’alcalde.

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 

queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 

intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 

garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 

general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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